

2020 年 BC 省中小學生“我愛我家” 中文寫作比賽評選階段順利結束

由高貴林孔子學院主辦的，2020 年 BC 省中小學生“我愛我家”中文寫作比賽有獎徵文活動，從 6 月 12 日開始接受參賽投稿，至 9 月 15 日徵文階段正式結束。

此次活動面向不列顛哥倫比亞省所有中小學生，徵文圍繞“我愛我家”這一主題。所有參賽作品按照年級分組評比，以保證比賽的公平公正。同學們在暑假期間踴躍投稿，本次活動共收到了 32 份作品。參賽選手展現了良好的漢語水平和寫作能力，用漢語書寫對家的感悟和熱愛，筆墨溫暖，飽含真情。在提交的作品中，有的同學分享了家中的趣事；有的同學則對自己家鄉的景色和風土人情進行了描寫；還有的同學回顧了父母陪伴自己成長的過程。

由於 COVID-19 疫情的影響，本次活動全部採用線上模式進行。參賽選手通過網絡平台提交作品。本着公平和公正的原則，活動主辦方邀請了 BC 省資深中文教師和中文教學研究者共同組成評議小組。每份參賽作品均由五位評判老師分別給出分數。在去掉其中的一個最高分和一個最低分後，再將其餘的三個分數平均以得到作品的最終得分。本次活動最終評選出了 18 篇優秀的獲獎作品，其中，一等獎 7 名，二等獎 4 名，三等

奖7名。所有参赛者均获得参赛证书，优胜者将获得奖状和奖金。获奖名单请见附件。

同时，高贵林孔子学院还向星岛日报推荐了十份获奖作品，并已在2020年10月登载。

希望各位参赛同学保持对汉语写作的热情，用汉语尽情书写自己的生活。

2020 Chinese Writing Contest “I LOVE MY FAMILY” for BC School Students Has Been Completed Successfully

2020 Chinese Writing Contest ‘I LOVE MY FAMILY’, hosted by Confucius Institute in Coquitlam, has been successfully completed. From June 12 to September 15 this year, it was held in order to enrich students’ summer life during the pandemic and also to improve their Chinese writing skills.

This contest was open to all BC students ranging from elementary to high school. The theme of this contest was “I LOVE MY FAMILY”. In order to keep the contest fair, different categories were set up based on the grades. Many students showed interest in this contest and 32 writings were submitted during the summer holidays. All the submission displayed the skilled writing of the participants with a variety of interesting, loving stories and feelings about their families.

This contest was organized online due to the pandemic and all the writings were received electronically. The judge panel for the contest consisted of 5 experienced BC Chinese teachers and professors. To keep the contest fair, the highest and lowest marks were not counted. The average of the other three marks was considered as the final mark for the contest. Finally, this contest had 18 winners over 7 categories, consisting

of 7 first prizes, 4 second prizes and 7 third prizes. All the participants will receive the participation certificates and all the winners will also be awarded with the winner's certificates and prizes. Please see the attached list for the names of the winners.

Confucius Institute in Coquitlam recommend 10 winning writings to be published in the Chinese newspaper "Singtao Daily" and they have been posted in the October issue.

We hope that all the participants will keep writing to improve their Chinese writing skills and to use Chinese to tell their daily life.